

參考文獻

- 王文科 (2002)。教育研究法。臺北市：五南。
[Wang, W.-K. (2002). *Educational research*. Taipei, Taiwan: Wunan.]
- 王石番 (1991)。傳播內容分析法：理論與實證。臺北市：幼獅。
[Wang, S.-F. (1991). *Content analysis of communication studies: Theory and practice*. Taipei, Taiwan: Youth Cultural.]
- 吳麗玲、楊德清 (2007)。臺灣、新加坡與美國五、六年級分數教材佈題呈現與知識屬性差異之研究。國立編譯館館刊，35 (1)，27-41。
[Wu, L.-L., & Yang, D.-C. (2007). The study of differences on fractions in the textbooks among Taiwan, Singapore and U.S.A.. *Journal of the National Institute for Compilation and Translation*, 35(1), 27-41.]
- 徐偉民 (2011)。數學課程實施：一位國小資深教師的個案研究。科學教育學刊，19 (2)，101-122。
[Hsu, W.-M. (2011). A case study: How did an experienced teacher implement mathematics curriculum in her classroom? *Chinese Journal of Science Education*, 19(2), 101-122.]
- 徐偉民、林美如 (2009)。臺灣、中國與香港國小數學教科書幾何教材之內容分析。彰化師大教育學報，16，49-75。
[Hsu, W.-M. & Lin, M.-J. (2009). A content analysis of geometry materials in elementary mathematics textbook of Taiwan, China and Hong Kong. *Journal of Education: National Changhua University of Education*, 16, 49-75.]
- 徐偉民、徐于婷 (2009)。國小數學教科書代數教材之內容分析：臺灣與香港之比較。教育實踐與研究，22 (2)，67-94。
[Hsu, W.-M., & Hsu, Y.-T. (2009). The content analysis of algebra material in the elementary mathematic textbooks of Taiwan and Hong Kong. *Journal of Educational Practice and Research*, 22(2), 67-94.]
- 康軒教育網 (2011)。關於康軒經營成果。2011年3月23日，取自 http://www.knsh.com.tw/about/about.asp?go_Sub_Topic=08
[Educational Web of Kang Hsuan (2011). *About the management results of Kang Hsuan*. Retrieved March 23, 2011 from http://www.knsh.com.tw/about/about.asp?go_Sub_Topic=08]

- 陳之華 (2007)。學習，可以非常生活化。2010年3月7日，取自 <http://tw.myblog.yahoo.com/yolanda-chen/article?mid=5277&prev=6603&next=3891&l=f&fid=26>
- [Chen, C.-H. (2007). *Learning could be connected with daily life*. Retrieved March 7, 2010, from <http://tw.myblog.yahoo.com/yolanda-chen/article?mid=5277&prev=6603&next=3891&l=f&fid=26>]
- 陳仁輝、楊德清 (2010)。臺灣、美國與新加坡七年級代數教材之比較研究。《科學教育學刊》，18 (1)，43-61。
- [Chen, R.-H., & Yang, D.-C. (2010). Comparing 7th grade algebra textbooks used in Taiwan, U.S.A. and Singapore. *Chinese Journal of Science Education*, 18(1), 43-61.]
- 陳宜良、單維彰、洪萬生、袁媛 (2005)。中小學數學科數學綱要評估與發展研究報告書。臺灣之1至12年級數學綱要的一貫性與銜接性研究，以及和美國加州、英國、新加坡、日本、中國大陸、南韓之跨國比較。臺北市：教育部。
- [Chern, I.-L., Shan, W.-C., Horng, W.-S., & Yuan, Y. (2005). *National reports: The study of guideline of mathematics standards among Taiwan, California, England, Singapore, Japan, Mainland China, and Korea*. Taipei, Taiwan: Ministry of Education.]
- 莊月嬌、張英傑 (2006)。九年一貫課程小學幾何教材內容與份量之分析。《國立臺北教育大學學報》，19 (1)，33-66。
- [Chuang, Y.-C., & Chang, Y.-C. (2006). An analysis of content and quantity of geometry textbooks for elementary schools in the nine years curriculum. *Journal of National Taipei University of Education*, 19(1), 33-66.]
- 教育部 (2003)。國民中小學九年一貫課程綱要數學學習領域。臺北市：作者。
- [Ministry of Education. (2003). *The learning domain of mathematics of grade 1-9 curriculum guidelines*. Taipei, Taiwan: Author.]
- 楊瑞智 (主編) (2009)。國小數學1上。臺北市：康軒文教事業。
- [Yang, J.-C. (Ed.). (2009). *Mathematics 1A*. Taipei, Taiwan: Kang Hsuan.]
- 楊瑞智 (主編) (2010a)。國小數學2下。臺北市：康軒文教事業。
- [Yang, J.-C. (Ed.). (2010a). *Mathematics 2B*. Taipei, Taiwan: Kang Hsuan.]
- 楊瑞智 (主編) (2010b)。國小數學4下。臺北市：康軒文教事業。
- [Yang, J.-C. (Ed.). (2010b). *Mathematics 4B*. Taipei, Taiwan: Kang Hsuan.]
- 楊瑞智 (主編) (2010c)。國小數學5下。臺北市：康軒文教事業。
- [Yang, J.-C. (Ed.). (2010c). *Mathematics 5B*. Taipei, Taiwan: Kang Hsuan.]

- 楊德清、施怡真、徐偉民、尤欣涵（2011）。臺灣、美國和新加坡小一數學教材內容之比較研究。《課程與教學季刊》，14（2），103-134。
- [Yang, D.-C., Shih, I.-C., Hsu, W.-M., & Yu, H.-H. (2011). The comparing study of first-grade mathematical textbooks for Taiwan, America and Singapore. *Curriculum & Instruction Quarterly*, 14(2), 103-134.]
- 歐用生（1991）。內容分析法。載於黃光雄、簡茂發（主編），《教育研究法》（頁229-254）。臺北市：師大書苑。
- [Ou, Y.-S. (1991). Content analysis. In K. H. Huang & M. F. Chien (Eds.), *Educational research* (pp. 229-254). Taipei, Taiwan: Shia Ta Book.]
- 歐用生（1994）。《教育研究法》。臺北市：師大書苑。
- [Ou, Y.-S. (1994). *Educational research*. Taipei, Taiwan: Shia Ta Book.]
- 鍾靜（2005）。論數學課程近十年來之變革。《教育研究月刊》，133，124-134。
- [Chung, C. (2005). Analyzing mathematics curriculum evolving of Taiwan in ten years. *Journal of Education Research*, 133, 124-134.]
- Charalambous, C. Y., Delaney, S., Hsu, H.-Y., & Mesa, V. (2010). A comparative analysis of the addition and subtraction of fractions in textbooks from three countries. *Mathematical Thinking and Learning*, 12(2), 117-151.
- Clements, D. H., & Battista, M. T. (1992). Geometry and spatial reasoning. In D. A. Grouws (Ed.), *Handbook of research on mathematics teaching and learning* (pp. 420-464). New York: Macmillan.
- Grouws, D., Smith, M., & Sztajn, P. (2004). The preparation and teaching practice of U.S. mathematics teachers: Grades 4 and 8. In P. Kloosterman & F. Lester (Eds.), *The 1990 through 2000 mathematics assessments of the national assessment of educational progress: Results and interpretations* (pp. 221-269). Reston, VA: NCTM.
- Lloyd, G. (2008). Curriculum use while learning to teach: One student teacher's appropriation of mathematics curriculum materials. *Journal for Research in Mathematics Education*, 39(1), 63-94.
- Lott, J. W., & Souhrada, T. A. (2000). As the century unfolds: A perspective on secondary school mathematics content. In M. J. Burke & F. R. Curcio (Eds.), *Learning mathematics for a new century* (pp. 96-111). Reston, VA: NCTM.
- Mullis, I. V. S., Martin, M. O., Gonzales, E. J., & Chrostowski, S. J. (2004). *TIMSS 2003*

international mathematics report: Findings from IEA's trends in international mathematics and science study at the fourth and eighth grades. Chestnut Hill, MA: TIMSS & PIRLS International Study Center, Boston College.

Mullis, I. V. S., Martin, M. O., & Foy, P. (2008). *TIMSS 2007 international mathematics report: Findings from IEA's trends in international mathematics and science study at the fourth and eighth grades*. Chestnut Hill, MA: TIMSS & PIRLS International Study Center, Boston College.

National Board of Education [NBE] (2004). *National core curriculum for basic education 2004*. Retrieved February 14, 2010, from http://www.oph.fi/english/publications/2009/national_core_curricula

National Council of Teachers of Mathematics [NCTM] (1989). *Curriculum and evaluation standards for school mathematics*. Reston, VA: Author.

National Council of Teachers of Mathematics [NCTM] (2000). *Principles and standards for school mathematics*. Reston, VA: Author.

Nicol, C., & Crespo, S. (2006). Learning to teach with mathematics textbooks: How preservice teachers interpret and use curriculum materials. *Educational Studies in Mathematics*, 62, 331-355.

Organisation for Economic Co-operation and Development [OECD] (2001). *Knowledge and skills for life: First results from PISA 2000*. Paris: Author.

Organisation for Economic Co-operation and Development [OECD] (2004). *Learning for tomorrow's world: First results from PISA 2003*. Paris: Author.

Organisation for Economic Co-operation and Development [OECD] (2007). *PISA 2006 results: PISA 2006 science competencies for tomorrow's world executive summary*. Retrieved February 14, 2010, from http://www.pisa.oecd.org/pages/0,2987,en_32252351_3223573111111,00.html

Pehkonen, E. (2009). *Problem solving in mathematics education in Finland*. Retrieved November 16, 2009, from <http://www.unige.ch/math/EnsMath/Rome2008/WG2/Papers/PEHKON.pdf>

Piaget, J., Inhelder, B., & Szeminska, A. (1960). *The child's conception of geometry*. London: Roulledge & Kegan Paul.

Remillard, J. (2005). Examining key concepts in research on teachers' use of mathematics

- curricular. *Review of Educational Research*, 75(2), 211-246.
- Saarenlainen, P. (Ed.). (2006). *Laskutaito 1B in English*. Helsinki, Finland: WSOY.
- Saarenlainen, P. (Ed.). (2007). *Laskutaito 5A in English*. Helsinki, Finland: WSOY.
- Saarenlainen, P. (Ed.). (2009a). *Laskutaito 2B in English*. Helsinki, Finland: WSOY.
- Saarenlainen, P. (Ed.). (2009b). *Laskutaito 3A in English*. Helsinki, Finland: WSOY.
- Saarenlainen, P. (Ed.). (2009c). *Laskutaito 3B in English*. Helsinki, Finland: WSOY.
- Saarenlainen, P. (Ed.). (2009d). *Laskutaito 4A in English*. Helsinki, Finland: WSOY.
- Saarenlainen, P. (Ed.). (2009e). *Laskutaito 4B in English*. Helsinki, Finland: WSOY.
- Son, J., & Senk, S. L. (2010). How reform curricula in the U.S.A. and Korea present multiplication and division of fractions. *Educational Studies in Mathematics*, 74(2), 117-142.
- Stein, M., Remillard, J., & Smith, M. (2007). How curriculum influences student learning. In F. K. Lester (Ed.), *Second handbook of research on mathematics teaching and learning* (pp. 319-369). Charlotte, NC: Information Age.
- Tarr, J., Reys, R., Reys, B., Chavez, O., Shih, J., & Osterlind, S. (2008). The impact of middle-grades mathematics curricula and the classroom learning environment on student achievement. *Journal for Research in Mathematics Education*, 39(3), 247-280.
- van Hiele, P. M. (1986). *Structure and insight: A theory of mathematics education*. Orlando, FL: Academic Press.
- Zhu, Y., & Fan, L. (2006). Focus on the representation of problem types in intended curriculum: A comparison of selected mathematics textbooks from Mainland China and the United States. *International Journal of Science and Mathematics Education*, 4, 609-626.